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 Van 

Edith Velema 

 Doorkiesnummer 

+31725827260 

Datum vergadering 

7 april 2025 

 Dossiercode 

HHNK/19000198 

  

 

 

1. Opening en agenda 

Lars Nanninga heeft zijn ribben gebroken en is daarom afwezig. Jeroen Goverde neemt de 

voorzittersrol over en opent de vergadering. 

Het agendapunt visplannen wordt toegevoegd aan de agenda. 

 

2. Verslag 20 januari 2025 

Tekstueel akkoord. 

 

Naar aanleiding van het verslag: 

• Vanuit de sportvisserij is de volgende reactie gegeven op het verslag van 20 januari: 

"Inhoudelijk hebben we eigenlijk alleen een opmerking bij punt 4, waar gesteld wordt dat 

‘HHNK met een probleem zit’, terwijl het probleem bij de beroepsvisserij ligt die (achteraf) 

niet akkoord wil gaan met het nieuwe tarievenvoorstel. De discussie over de huurtarieven 

hebben we in 2023 en 2024 uitgebreid gevoerd, in open overleggen waar alle partijen bij 

aanwezig zijn geweest en deze overleggen hebben ten grondslag gelegen aan het door 

HHNK voorgestelde huurtarief. In dat licht begrijp ik ook niet wat de voorzitter bedoelt met 

het benadrukken dat SMWN goed input moet ophalen bij VBC leden vanuit de 

Sportvisserij." Het onderwerp wordt verder besproken bij agendapunt 4 (Bijvangst en 

tarieven). 

• Actie 2024-09 uit het verslag van 18 november (artikel karperuitzet) vervalt.  

• Actie 2025-02 (loodvrij vissen): laatste nieuws is dat in Brussel stappen worden gezet in de 

ontwikkeling van een Europees verbod op lood in de sportvisserij. Ondertussen is een 

nieuwe samenwerkingsovereenkomst opgesteld voor loodvrij vissen met o.a. de 

waterschappen en sportvisserij. Hengelsporters in Duitsland worden momenteel 

geconfronteerd met een nationaal loodverbod. Er zijn geruchten dat ook in Nederland hier 

mogelijk naar wordt toegewerkt. In ons gebied wordt binnenkort waarschijnlijk een nieuwe 

pilot voor loodvrij vissen geopend in Alkmaar. 

 

Actielijst: 

• Actie 2025-03 (memo verhandelen visrechten) is gereed en staat op de agenda 

• Actie 2025-01 (agenderen) wordt geactualiseerd. 

 
  

Verslag 

Vergadering 

VBC-HNK 

Aanwezig 

Wout Bello,  Jeroen Goverde, Sander de Graaf, Peter van der Heijdt, Bart van 

Iterson, Marcel Kok,  Paul Kooij, Hans Roodzand, Rob Veenman, Edith 

Velema. 

Afwezig 

Daan Gerssen, Jeroen Los, Lars Nanninga 

Kopie aan 
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3. Nieuws en mededelingen 

 

Sportvisserij: 

• SMWN wil de informatievoorziening van de VBC-HNK naar de besturen van de 

hengelsportverenigingen beter gaan faciliteren. Het idee is om een nieuwsbrief/mail te 

versturen met de notulen van de VBC en een verwijzing naar de website.  

In het verlengde hiervan is SMWN van plan een mail te versturen over de visplannen. Er is 

namelijk verwarring over de snelheid waarmee visplannen gemaakt moeten worden. De 

planning is opgenomen in de viewer van het Uitwerkingskader visstand (kaartlaag 

visplannen). 

• Er wordt gewerkt aan een fusie binnen de sportvisserij. Op dit moment is er een 

democratisch proces gaande, waarbij de hengelsportverenigingen worden gevraagd in te 

stemmen met de fusie. Als alles volgens verwachting verloopt dan zullen de regionale 

organisaties per 1 januari 2026 opgaan in één landelijke organisatie: Sportvisunie. De 

bestuurslaag van de regionale organisaties zal verdwijnen, maar de regiokantoren blijven 

bestaan.  

Beroepsvisserij: 

• Jeroen Los stopt om gezondheidsredenen met vissen en is bezig zijn bedrijf te verkopen. 

Hij zal ook uit de VBC stappen. Als nieuwe kandidaat voor de VBC is Gerrie Schilder in 

beeld, een beroepsvisser uit Volendam. Op 9 april is er een ledenvergadering van de NHBB 

en zal worden voorgesteld dat Gerrie Schilder de beroepsvissers in de VBC 

vertegenwoordigt. 

Edith Velema zal, in overleg met Lars Nanninga, zorgen dat de VBC een attentie zal 

opsturen. 

• Het aantal beroepsvissers neemt af door vergrijzing. Veel beroepsvissers zijn ouder dan 60. 

Het ledental van de NHBB is gedaald van 21 naar 18 en zal naar verwachting de komende 

jaren nog verder dalen. Ondertussen is er ook enige aanwas. Een aantal jonge 

beroepsvissers is bezig om een levensvatbaar bedrijf op te bouwen. 

• Er is veel glasaal uitgezet conform afspraken en met toestemming van het 

hoogheemraadschap. Amstelmeer bijna 100 kg, Wormerveer bijna 60 kg. 

• Rob Veenman geeft aan dat hij zich graag inzet voor breed contact tussen sport- en 

beroepsvisserij. Voor alle hengelsportverenigingen geldt: neem bij vragen en opmerkingen 

contact met hem op. Als voorbeeld geeft hij aan dat hij goed contact heeft met de 

hengelsportvereniging Purmerend over o.a. de opvolging van de beroepsvisser aldaar. 

HHNK: 

• Van 12 tot 16 mei vindt bij HHNK de Week van de Vis plaats. VBC-leden zijn daarbij van 

harte welkom. De week bestaat uit de volgende onderdelen: 

o Scholenochtend op woensdag 14 mei op het kantoor van HHNK.  

o Open middag op woensdag 14 mei van 14 tot 17 uur in de hal van HHNK, bedoeld 

voor jong en oud.  

o Tentoonstelling 'Als een vis in het water, vroeger, nu en later'. Deze wordt geopend 

tijdens de open middag en blijft drie maanden staan. 

o Lezing 'Als een vis in het veranderende water', door Arjan Postma. Deze lezing 

vindt plaats op donderdag 15 mei om 13.00 uur op het kantoor van HHNK. 

Aanmelden vooraf is noodzakelijk en vol=vol.  

o Waarschijnlijk wordt er in deze week ook een pilot Loodvrij vissen geopend in 

Alkmaar, georganiseerd door SMWN. 

Er volgt een uitnodiging per mail aan de VBC-leden (is reeds verzonden). 

• De visrechtovereenkomst in de Wijde Wormer loopt op 31-12-2025 af en moet worden 

herzien. Hier is een probleem met een visplan, waarvan de afspraken door niemand 

volledig zijn nagekomen. Hopelijk komen partijen er snel uit. 

• Visserijvrije zones: er is vorig jaar door sport- en beroepsvisserij hard gewerkt aan een 

voorstel voor visserijvrije zones. Dat voorstel zal in juni worden voorgelegd aan de Tweede 

Kamer. 
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• Amerikaanse rivierkreeften: HHNK wil meer zicht op de verspreiding van Amerikaanse 

rivierkreeften en zou daarbij ook graag gebruik maken van gegevens van de 

beroepsvisserij. Bijvoorbeeld door het noteren van Amerikaanse rivierkreeft als bijvangst in 

aantallen/kilo's. Rob Veenman vraagt om per mail de vraag te concretiseren en toe te 

sturen vóór de ledenvergadering van de NHBB op 9 april. Jeroen Goverde zal de vraag zo 

concreet en zorgvuldig mogelijk formuleren en opsturen.  

Gevraagd wordt of ook de wolhandkrab hierin wordt meegenomen. Dat is niet het geval. 

Ook wordt gevraagd of de beroepsvissers Amerikaanse rivierkreeften als bijvangst willen 

toestaan bij wijze van gedoogplicht. HHNK maakt graag tijdelijke afspraken hierover met 

de NHBB, zoals is opgenomen in het Visbeleid en het Uitwerkingskader visstand. 

• Gemeente Purmerend heeft aan HHNK toestemming gevraagd om o.a. een craybar te 

plaatsen bij eilandjes. NHBB geeft aan dat de gemeente en sportvisserij volgens de 

visserijwet geen Rivierkreeften mogen vangen en vraagt HHNK de gemeente hierop te 

wijzen. Waarschijnlijk ligt de uitvoering niet bij de gemeente, maar bij een partij als het 

ATKB. Afhankelijk van wie de visrechthebbende terplekke is, moet ook goedkeuring door de 

visrechthebbende gegeven worden. 

 

4. Bijvangst en tarieven 

 

Er is een bestuurlijk overleg geweest tussen SMWN, de NHBB en HHNK. Daarbij is gesteld dat het 

streven naar een constructieve samenwerking voorop staat. Het nemen van een besluit over de 

tarieven voor visrechten, is een verantwoordelijkheid van HHNK. De VBC is daarin ‘slechts’ een 

adviserend orgaan. Over bijvangst wil de NHBB een regeling rechtstreeks in de 

visrechtovereenkomsten hebben. Dit mede met het oog op eenduidigheid, handhaafbaarheid en het 

voorkomen van discussies. Over de visplannen is gesteld dat de samenwerking zich in een cruciale 

fase bevindt. Een standaardformulering over bijvangst is wenselijk. Conclusie uit het overleg is dat 

we een stap verder zijn, maar nog niet klaar. Er is een vervolgoverleg ingepland op 29 april. 

Tijdens het overleg is een uitspraak van HHNK gevraagd over bijvangst. Daar heeft HHNK zich op 

beraden en het antwoord is op 7 april aan de NHBB toegezonden. Het luidt als volgt: 

" HHNK staat ervoor open om afspraken te maken over bijvangst van schubvis bij 

overeenkomsten voor aalvisrecht. Of dit rechtstreeks in een huurovereenkomst geregeld 

wordt is echter zeer de vraag. Wij hebben in VBC-verband een uitgebreid systeem van 

visplannen opgetuigd. Het is logisch en wenselijk om bijvangst daarin te regelen, mede 

omdat de lokale visrechthebbenden hier zelf aan tafel zitten. Door de bijvangst in de 

visplannen te regelen kunnen er gebiedsgericht afspraken gemaakt worden tussen 

beroepsvisserij en sportvisserij. Zo kunnen goede onderlinge afspraken gemaakt worden 

die alle partijen dienen te respecteren. 

Wij streven ernaar om op deze manier recht te doen aan de wens om afspraken te maken 

over bijvangst." 

De NHBB voegt toe dat er bij Wetterskip Friesland een regeling is getroffen in harmonie tussen 

sport- en beroepsvisserij. Daar wordt goed gemonitord en gecontroleerd. Inschatting is dat het in 

ons gebied om geringe hoeveelheden bijvangst gaat.  

De sportvisdelegatie wijst er nogmaals op dat men niet voor een generieke bijvangstregeling is, 

maar het wil regelen via een visplan. 

 

De standpunten zijn duidelijk en komen niet overeen. Bestuurlijk vervolgoverleg vindt plaats op 29 

april a.s. 

 

5. Visplannen 

 

Lopende visplannen 2025: 

• Het visplan voor de Schagerkogge is in principe klaar. Er liggen nog twee punten voor 

overleg. HSV Vischlust heeft in het verleden met beroepsvisser Frans Boerdijk de 

mondelinge afspraak gemaakt dat hij geen elektronische aalvisserij doet op de locaties 
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waar baarscompetities gehouden worden. Dit is een vraag aan de NHBB/beroepsvisser. 

Verder zijn er twee locaties waar men graag vanwege een wedstrijdcircuit extra zou willen 

maaien. Dat is een verzoek aan HHNK. Het is de vraag of dat gehonoreerd kan worden, 

mede met het oog op de gedragscode. Er is vervolgoverleg nodig om deze laatste punten 

af te kaarten. 

 

Ook in Purmerend zijn mondelinge afspraken gemaakt. Advies is om mondelinge afspraken op 

papier te zetten. Dan raken ze niet verloren bij overdracht van visrechten. Bij het maken van een 

visplan kunnen die afspraken dan worden overgenomen. Het bovengenoemde voorbeeld van HSV 

Vischlust is overigens een mooi voorbeeld van hoe alle partijen voordeel kunnen hebben bij een 

visplan. 

 

Nieuwe visplannen 2025: 

Er waren twee avonden gepland voor het maken van visplannen, in de Zaanstreek (voor Polder 

Assendelft en Waterrijk Wormer- en Jisperveld) en in West-Friesland (voor Polder Grootslag en 

Polder Drieban). De bijeenkomst in West-Friesland wordt in juni gehouden. De bijeenkomst in de 

Zaanstreek is echter uitgesteld. Daar moeten problemen met het visplan Wijde Wormer eerst 

worden opgelost. Ook is het verbeteren van vertrouwen eerste prioriteit. Dat is nodig voor het 

maken van vruchtbare afspraken. 

 

Onderliggend probleem is dat er in het algemeen vaak weinig vertrouwen is tussen sport- en 

beroepsvisserij. Als stap in de richting van een oplossing wordt geopperd om tijdens de 

eerstvolgende Achterbandag van de VBC met beroepsvissers op pad te gaan. Vorig jaar is gekozen 

voor het thema Amerikaanse rivierkreeften, mede met het idee dat dit een onderwerp is dat ook de 

beroepsvisserij raakt. Het onderwerp lijkt prima combineerbaar met het idee om met een 

beroepsvisser op pad te gaan. Rob Veenman zal vragen welke beroepsvisser bereid is om hieraan 

mee te werken. Rob Veenman, Bart van Iterson en Edith Velema werken de achterbanbijeenkomst 

verder uit. Gemikt wordt op een bijeenkomst in juni. 

 

Naar aanleiding van de discussie over bijvangst en visplannen, geeft HHNK aan dat de tekst in de 

standaard-visrechtovereenkomst duidelijker zou kunnen worden geformuleerd. Afgesproken wordt 

dat HHNK het voorstel voor de nieuwe tekst per mail opstuurt. Is men daar positief of neutraal 

over, dan wordt het doorgevoerd bij de overeenkomsten die op 1-1-2026 ingaan. Bij twijfel of een 

negatieve reactie, zal een nieuwe standaardovereenkomst eerst in een VBC-vergadering worden 

voorgelegd.  

 

6. Verhandelen visrechten en schriftelijke toestemmingen.  

HHNK heeft een memo gemaakt over het verhandelen van visrechten en schriftelijke 

toestemmingen. Het roept diverse reacties op: 

• De memo biedt een mooi overzicht.  

• De memo geeft geen antwoord op de vraag wat er wel en niet mag bij het verhandelen van 

visrechten en schriftelijke toestemmingen.  

• De memo geeft vooral aan hoe het er in de ideale wereld uitziet. 

• Het Didam-arrest is in strijd is met de Visserijwet. Daarom is het Didamarrest niet van 

toepassing.  

• Hoe kan je beroepsvisser worden en hoe kan het dat iemand uit Volendam ineens nieuw 

het gebied instapt? 

Afgesproken wordt dat er eerst juridisch commentaar op de memo wordt gegeven vanuit de NHBB 

en Sportvisserij Nederland. Daarna wordt het opnieuw geagendeerd. 

 

7. De Otter is terug! 

Iedereen is aangenaam verrast door de terugkeer van de Otter. Wat zijn de consequenties en 

moeten we daar wat mee? Een artikel uit VISionair (september 2018 "Otters eisen veilige 

visfuiken") geeft aan dat stopgrid of het aanbrengen van roosters in visfuiken bescherming biedt. 
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Het gaat niet alleen om aalvistuigen, maar ook om Staand want en Zegen. De provincie NH is in de 

lead voor wat betreft de otter en het is de beste weg als daar vanuit regels gesteld worden. HHNK 

is in overleg met de Provincie over de Otter. 

 

8. Vissterfte/Vis-in-nood 

Marcel Kok geeft een presentatie over de jaarcijfers van HHNK met betrekking tot vissterfte. Zie de 

bijgevoegde presentatie. Enkele opmerkingen naar aanleiding van de presentatie: 

• In Purmerend worden de hoofdwaterlopen op tijd gemaaid, maar in de haarvaten van het 

systeem wordt het maaien uitgesteld. Dan is het water minder warm en is er meer 

zuurstof. Het blijkt h in Purmerend te helpen tegen vissterfte en HHNK ontvangt hier 

minder meldingen. 

• Er is een nieuwe landelijke gedragscode 'bestendig beheer en onderhoud' van kracht (link). 

Dit betekent dat HHNK minder en vooral anders gaat maaien.  

• Later maaien betekent ook dat er gemaaid wordt terwijl het water al op winterpeil staat. 

Dat is lager en brengt naast voordelen ook een risico met zich mee. De gebiedsbeheerder 

van HHNK is belangrijk. Die kan het waterpeil tijdens maaien wat hoger zetten.  

• Het aantal meldingen wordt minder, hoe verhoudt het aandeel maaisterfte zich in deze 

reeks? Is daar een trend in te ontdekken? Antwoord: het aandeel van de oorzaak maaien 

daalt. Maaien gebeurt overigens niet alleen door HHNK.  

• Gaat HHNK ook naar loonwerkers? Op dit moment is er een ecologisch werkprotocol dat in 

een tool overgedragen wordt aan de aannemer.  

• In de Zaanstreek wordt vissterfte lang niet altijd gemeld: "giebels zijn we liever kwijt dan 

rijk." 

Dank voor de duidelijke presentatie. 

 

9. Rondvraag/W.v.t.t.k. 

• Peter van der Heijdt geeft aan dat hij het overleg als constructief heeft ervaren en dankt de 

(inspring) voorzitter. Hij krijgt bijval van de overige deelnemers. 

• Hans Roodzand: er heef in VISionair een inventarisatie gestaan van Jaap Kwak over 

zomerpolders en ijsbanen die kunnen dienen als paaiplaatsen voor snoek en snoekbaars. In 

Delfland blijkt dat een succes te zijn. Zijn daar ook in het beheergebied van HHNK 

mogelijkheden voor? 

 

Actielijst 

Actienr. Actie Door Datum 

vergadering 

Gereed 

2025-10 Attentie aan Jeroen Los opsturen Edith Velema 7 april 2025 Juni 2025 

2025-09 Vraag aan NHBB specificeren over het 

registreren van gevangen Amerikaanse 

rivierkreeft 

Jeroen Goverde 7 april 2025 9 april 

2025 

2025-08 Vragen welke beroepsvisser bereid is mee te 

werken aan de VBC-achterbanbijeenkomst 

Rob Veenman 7 april 2025 z.s.m. 

2025-07 Achterbanbijeenkomst uitwerken Rob Veenman, 

Bart van 

Iterson, Edith 

Velema 

7 april 2025 Juni 2025 

2025-06 Nieuwe tekst visrechtovereenkomsten m.b.t. 

visplan toesturen aan VBC-leden 

Edith Velema 7 april 2025 z.s.m. 

https://unievanwaterschappen.nl/gedragscode-bestendig-beheer-en-onderhoud/
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2025-05 Reactie geven op nieuwe tekst 

visrechtovereenkomsten m.b.t. visplan 

Sportvis- en 

beroepsvis-

delegatie 

7 april 2025 22 april 

2025 

2025-04 Juridisch commentaar geven op memo 

verhandelen visrechten 

Rob Veenman, 

Bart van 

Iterson (na 

ruggenspraak 

Ruben Bil) 

7 april 2025 Juni 2025 

2025-02 Sijmen van den Berg vragen naar ideeën 

m.b.t. loodvrij vissen 

Bart van 

Iterson 

20-01-2025 Maart  

2025 

2025-01 Agenderen: 

• Visplannen svz (continu) 

• Natuurvriendelijke oevers jaarlijks 

agenderen (juni). Aandachtspunt daarbij:  

Habitatdiversiteit Schermerboezem zuid 

• Inventarisatie visrelevante projecten 

HHNK jaarlijks agenderen (juni) 

• Presentatie gebiedsbeheerplannen HHNK 

(2025) 

• Baggerbeleid HHNK en relatie met 

baggeren Purmerend (juni/september) 

• Memo verhandelen visrechten 

(september) 

• Intentieovereenkomst NHBB-HHNK (PM) 

Edith Velema 20-01-2025 n.v.t. 

 


